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Stabil cégek Székelyföldön 
a '90-es évek óta

A mikrofonnál helyi magyar vállalkozókat faggatunk 
nagy sikersztorikról és buktatókról.

NÉZZE MEG A MŰSOROKAT A RÁDIÓ GAGA
YOUTUBE-CSATORNÁJÁN!

H I R D E T É S

MAGYARORSZÁGI KORMÁNYTÁMOGATÁS SEGÍTI AZ ERDÉLYI ÉS SZÉKELYFÖLDI LOVASSPORTOT

Nemzeti identitásban a lovaskultúra
A nemzeti identitásunkhoz 
hozzátartozik a lószeretet 
meg a lovaskultúra, ezért is 
kell tömegessé tenni a lovas 
sportot Erdélyben is – jelen-
tette ki Potápi Árpád János, 
a Miniszterelnökség nemzet-
politikáért felelős államtitká-
ra Marosvásárhelyen, a III. 
Székelyföldi Lóvasfórumon, 
amelyen a székelyföldi lovas 
társadalom színe-java képvi-
seltette magát.

» SZÁSZ CS. EMESE

P énteken zajlott a III. Szé-
kelyföldi Lovasfórum a 
marosvásárhelyi Kultúr-

palotában, ahol a lovas ágaza-
tok különböző képviselői, több 
egyesület, huszármozgalom, 
vagyis a székelyföldi lovas tár-
sadalom különböző rétegei is 
bemutatkoztak, eredményeket, 
illetve terveket ismertettek. 

A Kultúrpalota kistermében 
zajló találkozó jelentőségét mu-
tatja, hogy mindhárom székely-
földi megye tanácselnöke jelen 
volt, de államtitkárok, illetve a 
magyar kormány képviselői is, 
hiszen az elmúlt időszakban 
mintegy nyolcvan lovasegyesü-
let kapott támogatást a magyar 
kormány erdélyi lovas program-
ja keretében.

Péter Ferenc, a Maros megyei 
Tanács elnöke házigazdaként 
köszöntötte a jelenlévőket, el-
mondta, Erdélyben komoly 
hagyományai vannak a lótar-
tásnak, a lovas életformának 
és biztató, hogy most ismét 
fellendülőben van ez az ága-
zat. „Egyre többen kezdenek el 
lovasoktatással, versenyzéssel, 
lovastúrázással foglalkozni, és 
egyre nagyobb az érdeklődés 
ezen tevékenységek iránt. Aho-
gyan minden mással, ezzel is 
csak akkor szabad foglalkozni, 
ha nem kizárólag üzletként, 
hanem egyfajta szenvedélyként 

tekintünk rá. És csak akkor, ha 
sikerül ezen a területen is meg-
valósítanunk azt az egységet, 
amely előre viszi, megerősíti, 
összekovácsolja a székelyföldi 
lovasokat, legyenek azok ló-
tenyésztők, versenyzők, fogat-
hajtók, oktatók vagy más lovas 
szakemberek” – jelentette ki 
Péter Ferenc.

Lehetőség az 
együttműködésben
Tamás Sándor, a Kovászna Me-
gyei Tanács elnöke elmondta, 
először Hargita megyében szer-
vezték meg a Lóvasfórumot 
januárban, majd márciusban 
ez Háromszéken teljesedett ki 
Erdélyi-szintű programmá, és 
az év utolsó felében a maros-
vásárhelyi fórumon már arról 
is be tudnak számolni a lovas 
egyesületek, hogy mire fordí-
tották a magyar kormánytól 
kapott támogatásokat. Három-
széken 22 lovasegyesületet azo-
nosítottunk, illetve négy olyan 
állatorvost, aki érdekelt ebben 
a lovasprogramban, közülük 
egyetlen kivétellel mindenki 

sikeresen pályázott. Volt, aki 
fi zikai építkezésre fordította a 
pénzt, volt, ahol gépeket vá-
sároltak, de lószerszámokat, 
egyenruhákat, mobil lóboxo-
kat, lószállítót is vásároltak és 
egyéb beruházásokat valósítot-
tak meg – mutatott rá a Kovász-
na megyei tanácselnök.

Borboly Csaba, a Hargita Me-
gyei Tanács elnöke azt hang-
súlyozta, hogy tíz éve még ré-
tegzett, konfl iktusokkal telített 
volt a lovas élet, de folyamato-
san sikerült visszaépíteni a kö-
zös gondolkodást, és 2014-ben 
létrejött a megyei lovas mun-
kacsoport, a különböző szak-
mák, ágazatok is megtalálták 
az együttműködés lehetőségét. 
Az elmúlt időszakban ezt tudta 
kiteljesíteni a magyar kormány 
lovas programja – hangoztatta.

Az eseményen jelenlévő Mak-
kai Péter, a Munkaügyi és Szo-
ciális Védelmi Minisztérium 
államtitkára azt emelte ki, hogy 
idei eredmény, hogy sikerült a 
foglalkozások regiszterébe beje-
gyeztetni a lovasterapiát, mint 
elismert foglalkozást.

Barabási Antal Szabolcs, a 
Mezőgazdasági és Vidékfejlesz-
tési Minisztérium államtitkára 
pedig arról beszélt, hogy bár 
számos pályázat hibás jelen-
leg a szaktárca kiírásaiban, a 
jövőben változtatni igyekeznek 
ezeken.

Támogatás a fi atalokért
Potápi Árpád János, a Minisz-
terelnökség nemzetpolitikáért 
felelős államtitkára azt hang-
súlyozta, hogy az elmúlt évek 
egyik fontos nemzetpolitikai 
eredménye, hogy „újraélesztet-
ték”, megerősítették Erdélyben 
a lovassportot. A nemzeti iden-
titásunkhoz hozzátartozik a 
lószeretet meg a lovaskultúra, 
ezért is kell tömegessé tenni a 
lovas sportot Erdélyben is – fo-
galmazott az államtitkár, aki el-
mondta, az Erdélyi Lovasprog-
ram keretében Erdély számos 
lovas egyesületét támogatják. 
A támogatások kiterjednek a 
lovasterápia, a lovassport (díj-
ugratás, díjlovaglás, lovastu-
sa), a lovas hagyományőrzés, a 
lósport (galopp, lovas erőpró-
ba), a fogatsport területére és 
számos más területre.

Nagyjából 537 ezer eurónak 
megfelelő 220 millió forintnyi 
támogatást kaptak az erdé-
lyi lovas egyesületek, szinte 
nincs olyan lovasegyesület, 
amely gyerekekkel, fi atalokkal 
foglalkozik, és ne nyert volna 
2-3, vagy akár 4-5 millió forin-
tos támogatást – nyilatkozta a 
rendezvény után a magyar kor-
mány államtitkára, hozzátette, 
nem is a támogatás a fontos, 
hanem az, hogy ezt a sportot 
tömegessé tegyék, hogy minél 
több fiatalt tudjanak bevonni 
a lovaglás megtanulásába, a 
lószeretetet, egyáltalán a lo-
vas kultúra megismerésébe. 
„A lovas kultúra hozzátarto-
zik a magyar, illetve a székely 
nemzeti identitáshoz, talán az 
utolsó pillanatban vagyunk, 
hogy még egyszer vissza tudjuk 
tanítani a fi ataloknak ezt” – 
tette hozzá.

Potápi Árpád János, a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 
államtitkára Marosvásárhelyen járt
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Világbajnok lett 
a székely teqballos
November 23–27. között 
rendezték a teqball-világ-
bajnokságot Nürnbergben, 
amelyen Györgydeák Apor 
férfi egyéniben világelsőként 
érkezett a tornára, ebben 
a kategóriában pedig be 
is jutott a fináléba, amit 
vasárnap délután magabiz-
tos játékkal nyert meg. A 
Góbék Teqball Team játékosa 
a nyolcaddöntőben játszot-
ta az első meccsét. Előbb 
szenegáli, majd örmény, 
utána amerikai ellenféllel 
nézett farkasszemet, viszont 
egyikük sem tudta igazán 
megszorongatni, mindvégig 
magabiztosan menetelt a 
döntőig. A fináléban a négy-
szeres világbajnok Blázso-
vics Ádámot legyőző lengyel 
bajnok, Adrian Duszak ellen 
kellett bizonyítania, aki 
ellen két szett is elég volt a 
sikerhez. Györgydeák előbb 
12–8-ra, majd 12–6-ra diadal-
maskodott, ezáltal elhódítva 
a világbajnoki címet, vala-
mint megerősítve első helyét 
a világranglista élén.

Elhunyt Csapó Gábor
Hetvenkét esztendős korában 
elhunyt Csapó Gábor olim-
piai, világ- és Európa-baj-
nok vízilabdázó. A Magyar 
Vízilabda-szövetség (MVLSZ) 
honlapjának közlése szerint 
a sportág legendás alakja 
vasárnap hajnalban halt 
meg. Csapó Gábor 1970-ben 
került a válogatottba, 1973-
ban a belgrádi világbajnok-
ságon győztes csapat egyik 
legjobbja volt – írta az MTI. 
Pályafutásának csúcsát az 
aranyéremmel zárult 1976-os 
montreali olimpia jelentet-
te, de tagja volt az 1980-as 
moszkvai olimpián harmadik 
helyezett együttesnek is. 
Szerepelt a Bécsben (1974) és 
Jönköpingben (1977) Eb-nyer-
tes válogatottban is. Érem-
gyűjteményét három világbaj-
noki (1975, 1978, 1982) és egy 
Eb-ezüstérem (1983) egészíti 
ki. A magyar válogatottban 
1970-től 1983-ig 272 alkalom-
mal játszott.


